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Plats och tid Sjuhundrabygden/Rimbo torsdagen den 31 augusti 2023 kl. 16:00-19:00 
  
 Ersättare 

Ann Marie Söderström (Hembygdsföreningarna) 
 

  
Övriga närvarande Andrea Kronvall (SD) (ordförande) 

Per Lodenius (C) 
Olle Jansson (S) 
Katarina Rosengren (MP) 
Kurt Pettersson (L) 
Ida-Maria Olofsson (Strateg) 
Benjamin Råd Vaher (Näringsliv- och etableringschef) 
Jessica Constantinou (Enhetschef kultur- och fritid) 
Roger Pettersson (Ordförande Rimbo Handbollsförening) 
Ulf Pettersson (Ordförande Rimbo Motorklubb) 
Magnus Grundäng (Bygdegårdarna) 
Stig Nyström (Väddöbygden) 
Jane Svensson (Lännabygden) 
Fred Rosenthal (Blidöbygden) 
Mikael Olausson (Edsbrobygden) 
Tommy Lundqvist (Sjuhundrabygden) 

  
Justeringens plats och tid  
  
  

 
Sekreterare 

 Paragrafer §§18-25 

 Ida-Maria Olofsson   

Ordförande           
    

Underskrifter 

Justerande           
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Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

  
Organ Landsbygdsråd 
  
Sammanträdesdatum 2023-08-31 
  

Datum då anslaget sätts upp 
 

Datum för anslags nedtagande 
 

  

Förvaringsplats för protokollet Näringsliv- och etablerings avdelningen 
  

      Underskrift 

Ida-Maria Olofsson 
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 Ärendelista 
§18 Mötet öppnas  

§19 Information från Sjuhundrabygden  

§20 Status/Inkomna ärenden  

§21 Information från kommunen  

§22 Kommunalt arbete med idrottsföreningar  

§23 Runda  

§24 Övriga frågor  

§25 Nästa möte  

 
 
  

Sida 3 / 13



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 
 

 

  
2023-08-31 

Landsbygdsråd 
 
  

   

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 
 

§18      
 
Mötet öppnas 
Sammanfattning av ärendet 
Ordförande Andrea Kronvall hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat.  
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§19      
 
Information från Sjuhundrabygden 
Sammanfattning av ärendet 
Rundvandring och information om Tolvmannagården 
Tommy Lundqvist, Sjuhundrabygden 

• Tolvmansgården har en rik historia och en aktiv föreningsverksamhet. En del av föreningens 
uppgifter inkluderar skötsel av fastigheten, utgivning av "Sjuhundrabygdens bok" varje år, 
utmärkelse av minnesvärda platser med skyltar (sedan 2000), samt en engagerad styrelse. 
Arbetsdagar våren och hösten är vanliga, och museiverksamheten blomstrar. En utmaning är 
att få tillräckligt med ideella krafter för olika arbetsuppgifter.  

• Tommy Lundqvist tar med Landsbygdsrådet på en rundvandring runt gården.  

 
Rimbo motorklubb, företagarföreningen 
Ulf Pettersson, RIMO 

• Rimbo Motorklubb, grundad 1951, omfattar hela Norrtälje kommun som sitt 
verksamhetsområde. Med omkring 200 medlemmar är klubben aktiv med sammankomster 
och arrangemang. Ung-EPA är ett exempel där klubben samarbetar med fritidsverksamheten 
och tar emot 500 ungdomar. Klubben arrangerar 5-6 tävlingar, inklusive historiskt sett 
framgångsrika evenemang. Trots detta får klubben inga bidrag eller kommunala 
anläggningar, och de förlitar sig på ideellt arbete och medlemmarnas engagemang. 
Bilsporten är bred och inkluderar vanliga bilar samt aktiviteter för EPA-ungdomar.  

• Klubben har inga bidrag eller kommunala anläggningar 
• Anläggningen byggdes för 30 år sedan och utgör en central plats för verksamheten. 
• En förbättring för EPA-ungdomarna har varit svår att genomföra på grund av bristande 

intresse från ungdomar. En utmaning ligger i att klubben inte kan använda medlemmarnas 
medel för att stödja en enskild ungdom, och det verkar som att det önskade fokuset är på 
drogfria aktiviteter och sociala möten ute på stan. 

• Klubben organiserar även olika tävlingar som en del av sin verksamhet inom en enkel 
bilsport som inkluderar vanliga bilar. 

• Det saknas en lämplig lokal för EPA-ungdomarna att meka och arbeta med motorer. 
• Endast en liten grupp är aktivt engagerad i föreningen för närvarande. 
• På Bershamradagen var EPA-ungdomarna aktiva och körde sina bilar, vilket troligtvis var ett 

uppskattat inslag. 
 
Rimbo handbollsförening 
Roger Pettersson, ordförande numer vice ordförande 

• Rimbo Handbollsförening har en gedigen historia med 50 år som förening. De har tidigare 
varit en damförening och nådde elitserien år 2010 innan de ändrade inriktning. Utmaningarna 
för föreningen inkluderar att rekrytera ledare och ideellt engagemang. Samarbetet mellan 
olika föreningar som Rimbo IF är framgångsrikt och ekonomi samt resurser delas för att 
uppnå gemensamma mål. Trots avsaknad av en godkänd idrottshall i kommunen, har 
föreningen tillgång till bra lokaler som Långsjö och Sparbankshallen. Tillväxten bland barn 
och unga har ökat efter pandemin, men konkurrensen med andra fritidsaktiviteter är en 
utmaning. Föreningen är ideell och saknar anställd personal. Samarbeten med näringslivet 
fungerar väl, även om vissa företag kan vara mindre benägna att stödja under ekonomiskt 
tuffa tider. Föreningen har en omfattande samverkan inom Uppland för olika arrangemang. 
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§20      
 
Status/Inkomna ärenden 
Sammanfattning av ärendet 

1. Finns det någon information hur projekteringen för utbyggnad av Riala skola går? Var har 
kommunen för aktuell status vad gäller förskola/familjedaghem i Riala? 

 
Politiken har gett ett uppdrag till förvaltningen: projektering för utbyggnad av Riala skola i Mål- och 
budget, kommer bli ett uppdrag för 2024.  Det råder brist på förskoleplatser/omsorgsplatser i Riala, 
med en betydande efterfrågan i de södra delarna av kommunen. En utmaning verkar vara att 
befolkningsprognoser ligger till grund för kommunens byggnadsplaner. Och i fallet med Riala äger 
inte kommunen den mark som bebyggs.  
 
Detta problem är inte unikt för Riala utan sträcker sig över hela kommunen, inklusive områden som 
Gottröra och Älmsta. Politiken efterfrågar att det signaleras när det råder inflyttningstryck i bygderna.  
 
2. Vårdcentralen och seniorboende - information 
Det finns utmaningar kring äldreboendet Blidösundsgården samt vårdcentralen, främst på grund av 
bristfälliga lokaler. BUS (Blidösunds Utvecklingsbolag) har aktivt arbetat med att undersöka möjliga 
lösningar på dessa problem. En intressant möjlighet är att samordna resurserna mellan 
sjuksköterskor och läkare för att optimera verksamheten. Aktiebolaget TioHundra driver frågan. har i 
uppdrag att driva vårdcentral: Blidö, Bergshamra. Styrelsen i bolaget har ett ansvar att se till så att 
verksamheten går ihop. Idag går det inte ihop för bolaget med dessa verksamheter. Bolaget gick ut 
med information för att "knoppa" av eller ta bort vissa verksamheter men, Kommunalförbundet 
(KSON) har varit tydliga med att dessa verksamheter inte ska tas bort. Finns idag inga beslut att 
verksamheterna ska läggas ned.   
 
  
 
  

Sida 7 / 13



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 
 

 

  
2023-08-31 

Landsbygdsråd 
 
  

   

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 
 

§21      
 
Information från kommunen 
Sammanfattning av ärendet 

• Landsbygds- och skärgårdsforum 
Landsbygds- och skärgårdsforum kommer i år att äga rum den 8 november i Norrtälje. Exakt tid är 
ännu ej klar men för att det ska fungera med sjötrafiken kommer forumet att senast behöva sluta 
16.30. Preliminär tid är 11.00-16.30. Det har tillsatts en referensgrupp för landsbygds- och 
skärgårdsforum som under våren träffats två gånger och diskuterat programmet.  
Ett medskick från Landsbygdsrådet är att Regionen bör bjudas in.    
 

• Kulturarvsdagen 
Kulturarvsdagen äger rum den 9 september 11.00-16.00. Program och inbjudan biläggs till 
protokollet.  
 

• Arbetsordning 
Landsbygdsrådet har idag ingen arbetsordning. Ordförande frågar rådet om det finns intresse av att 
gemensamt ta fram en arbetsordning där det tydligt framgår syfte och mål med rådet samt andra 
formaliteter. En skiss på en arbetsordning skickas ut till Landsbygdsrådets ledamöter som skickar in 
förslag till revidering, justering, tillägg - detta tas upp för dialog vid nästa råd.  
 

• Val av ledamöter 
Val av ledamöter till Landsbygdsrådet inträffar en gång om året. Valen går till som så att respektive 
förening tar ett beslut om omval, nyval och skickar in till Ida-Maria Olofsson som tar upp nominerade 
kandidater på landsbygds- och skärgårdsforum för ett godkännande. Nomineringarna ska vara Ida-
Maria tillhanda senast 1 november.  
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§22      
 
Kommunalt arbete med idrottsföreningar 
Sammanfattning av ärendet 
 
Jessica Constantinou, enhetschef kultur- och fritid berättar:  
 

• Föreningslivet är vad som möjliggör en bredd för invånarna. kultur- och fritid uppdrag är att 
arbeta med föreningar, bland annat genom fördelning av bidrag. En central strategi är att 
skapa en djupgående förståelse för varje förening och deras utmaningar, för att kunna 
erbjuda rätt stöd. Detta inkluderar ibland praktiskt närvaro och aktiv engagemang. 

• Kultur- och fritidsavdelningen tillhandahåller anläggningsbidrag på 7,7 miljoner kronor för att 
stödja föreningarna. Det finns också 40 anläggningar som omfattar bland annat 3 ridhus, 2 
ishallar, 5 konstgräsplaner och en framstående skytteförening som rankas bland de tre bästa 
i Sverige. Ett prioriterat uppdrag ligger i att stödja barn och unga, med aktivitetsbidrag på 2,2 
miljoner kronor. 

• Nya föreningar och idrottstrender: Möjligheten att starta nya föreningar eller omstarta 
befintliga föreningar för att möta nya intressen och behov, som exempelvis e-sport och 
rollspel diskuteras. 

• Uppdrag och samhällsengagemang: Ett uppdrag kultur- och fritidsförvaltningen har för 
verksamhetsåret 2024 är uppföljning av beviljade bidrag. 

• Seniorverksamhet och nationella satsningar: För en kommun med en stor 
seniorbefolkning är det väsentligt att vara delaktig i pensionärsföreningar och dra nytta av 
nationella satsningar, som till exempel aktivitetsbidrag för seniorer - detta är en pågående 
diskussion på kultur- och fritidsförvaltningen. 

• Öppen verksamhet. Norrtälje kommun är positivt inställd till att erbjuda stöd till öppen 
verksamhet och ger bidrag som riktar sig mot detta ändamål. Dessa bidrag har en specifik 
inriktning på att skapa en öppen och tillgänglig verksamhet för alla. Verksamheten bör vara 
tillgänglig för alla och erbjuder en möjlighet för olika föreningar och grupper att använda 
kommunala lokaler. Stöd ges också till ledarna i dessa aktiviteter, som exemplifieras med 
Rånäs 4H och para-satsningar. 

• En framträdande utmaning är det ideella arbetet inom föreningarna. En viktig fråga är hur 
denna modell för stöd och samverkan ska passa in i dagens samhälle. Medan ideellt arbete 
fortfarande är en hörnsten i föreningslivet, är det viktigt att utforska och anpassa olika 
tillvägagångssätt för att hålla stegen med de föränderliga kraven och behoven i det moderna 
samhället. 
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§23      
 
Runda 
Sammanfattning av ärendet 
 
Ann-Marie Söderström, Hembygdsföreningarna 

• Sommarsäsongen fortfarande igång 
• Länsförbundet har lagt ned tidningen - ersatt med nyhetsbrev 
• Sommarjobbare har varit till stor nytta för Hembygdsgården. 

  
Stig Nyström, Väddö 

• Elmstanatta 25000: EPA utställning 
• Grisslehamnsdagen 
• Väddönavet - aktivitetsparken i Älmsta, mycket besökare till minigolf 
• Bron stängd 
• Byggena vid kanalen - påbörjats igen 
• Förskolan invigd 
• Bäckbyxansdag 
• 2/10: Planerad föreläsning/samtal med Pigge Werkelin om turismens utveckling 
• Björkö konstnod har fått en ny ordförande 

  
Mikael Olausson, Edsbrobygden 

• Cykelväg och allmänna färdsätt - cykelväg till Lummevi: koppla in strömmen 
• Bussar - status quo. Bevakar.  
• Invigningar i bygden - idrottsföreningen har byggt ett utegym 
• Bygderådet -  nytt möte 19 september 
• Lyckat midsommarfirande 
• Prova på smide 
• Aktivitetsparken - problem med marken 
• Förskolan fungerar bra 
• Biblioteket - sommaröppet i år av ideella krafter vid tre tillfällen 
• Boende: tomterna. säljer fastigheterna, nästa instans ger inte tillåtelse 
• 17/9 Edsbro loppet 

  
Fred Rosenthal, Blidöbygden 

• Bygden blomstrar 
• Almvik pågång att utvecklas 
• Blidö Bio har kommit igång - bio två dagar i veckan + ett par musikarrangemang 
• Hamnkrogen - Blidö brygga och bistro. entré från gästhamnen 
• Konstrundor - konstnärerna fick komma till platsen istället för tvärtom 
• Bevakning av vårdcentral 
• Bevakar linfärjan - vill ej ha linfärja 
• Coop har satt upp boxar i furusund där man kan hämta mat 
• Ica Blidö - dygnet runt öppet (ej 6-8). fungerar bra, inget svinn 
• Varje ö i Blidöbygden ska få ett eget utredningsområde: turista i närområdet  

  
Jane Svensson, Roslags-Länna 
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• Sättradag, Riala och Bergshamradagen har ägt rum  
• Bygdegårdarna har haft utomhusbio 
• Vettershagas vänner - strömningsnot 
• Bergshamra - konstnärer: öppet med café olika konstnärer per vecka 
• Bergshamraån - restaureringen av sjöar 

  
Magnus Grundäng, Bygdegårdarna 

• Utomhusbio - 17 stycken: 1 inställd 
• Snitt 50 personer på varje 

  
Tommy Lundqvist, Sjuhundrabygden 

• Spelmansstämman 
• Rånäs - utställning starka kvinnor 
• Rimbodagen - kulturskolan gör ett stort arbete 
• Revy 
• Byggnationer rullar på - Bålbroskogen ex. Roslagsbostäder 
• Förskolor 
• Indragna bussar: har vi varit med om det som kommer ske?  
• Nilsta bilträffar + motorcyklar 
• Jubileum heliga Birgitta - många besökare 
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§24      
 
Övriga frågor 
Sammanfattning av ärendet 
Inga övriga frågor.  
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§25      
 
Nästa möte 
5 oktober, Lyhundrabygden 
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